
UCHWAŁA NR XXI/213/2021

RADY GMINY AUGUSTÓW

z dnia 29 marca 2021 r.

w sprawie rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez uczniów Szkoły
Podstawowej im. Stefana kardynała Wyszyńskiego w Jabłońskich

dotyczącej prośby o niezamykanie szkoły. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 i art. 18b ustawy z dnia 8 marca
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 i poz. 1378)
oraz art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r.
poz. 870) uchwala się, co następuje:

§ 1. Nie uwzględnia się petycji przeciw zamknięciu Szkoły Podstawowej im.
Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w  Jabłońskich złożonej  przez  uczniów
Szkoły Podstawowej im. Stefana kardynała Wyszyńskiego w Jabłońskich. 

§ 2. Uzasadnienie nieuwzględnienia petycji określa załącznik do niniejszej 
uchwały.

§ 3. O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady zawiadomi 
wnoszącego.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.



Załącznik do Uchwały nr XXI/213/2021
Rady Gminy Augustów z dnia 29 marca 2021 r. 

Uzasadnienie nieuwzględnienia petycji

Do Rady Gminy Augustów w dniu  27  stycznia  2021 r.  wpłynęła  petycja  przeciw
zamknięciu Szkoły Podstawowej im. Stefana kardynała Wyszyńskiego w Jabłońskich złożona
przez uczniów Szkoły Podstawowej im. Stefana kardynała Wyszyńskiego w Jabłońskich.

Zgodnie z art.  18b ust.  1 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym petycja
trafiła  pod  obrady  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  celem  jej  rozpatrzenia  oraz
przedstawienia Radzie Gminy Augustów opinii w sprawie, której petycja dotyczy. Komisja
Skarg, Wniosków i Petycji uznała niniejszą petycję za bezzasadną. 

Rada Gminy Augustów w dniu 10 lutego 2021 r. podjęła Uchwałę nr XX/196/2021
o  zamiarze  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w
Jabłońskich. Zasadniczym powodem zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Jabłońskich
jest mała ilość dzieci uczęszczających do tej  szkoły.  Obecnie do Szkoły Podstawowej im.
Stefana kardynała Wyszyńskiego uczęszcza 32 dzieci, jest brak klasy: I, III, i V, do klasy 0
uczęszcza 5 dzieci w tym dwoje 4-latków i troje 6-latków. Jednoznacznie widać, że brak jest
perspektyw  na  utworzenie  klasy  I.  W  roku  szkolnym  2021/2022  w  szkole  pozostanie
25 uczniów. 
Dzieci  uczęszczające  do  Szkoły  Podstawowej  im  Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w
Jabłońskich  objętej  likwidacją  będą  miały  zapewnioną  możliwość  kontynuowania  nauki  i
bezpłatnego  dowozu  do  Szkoły  Podstawowej  im.  Armii  Krajowej  w  Janówce.  Szkoła
Podstawowa im. Armii Krajowej w Janówce jest bardzo dobrze wyposażoną placówką pod
względem lokalowym i dydaktycznym.  Likwidacja nie zakłóci więc procesu dydaktyczno-
wychowawczego, a uczniowie będą mieli odpowiednie warunki kształcenia i wychowania.
Nauczyciele  likwidowanej  szkoły  będą  mogli  ubiegać  się  o  zatrudnienie  w  pozostałych
szkołach prowadzonych przez Gminę Augustów. 

Decyzja  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w
Jabłońskich wiąże się także ze znacznymi nakładami finansowymi na gminną oświatę. Koszt
utrzymania  Szkoły  Podstawowej  im.  Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w  Jabłońskich  w
okresie  od  01.09.2019  r.  do  31.08.2020  r.  wyniósł  944.030,88  zł  i  corocznie  ulega
zwiększeniu, co jest bezpośrednio związane ze spadkiem uczniów w tej szkole. 

Celem  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Stefana  kardynała  Wyszyńskiego  w
Jabłońskich  jest  konieczność  dostosowania  sieci  szkół  funkcjonujących  na  terenie  Gminy
Augustów do realnych potrzeb wynikających z zachodzących zmian demograficznych oraz
związana z tym racjonalizacja ponoszonych kosztów na zadania oświatowe.

Podlaski  Kurator  Oświaty  postanowieniem  DKS.542.4.2021  z  dnia  16.03.2021  r.
zaopiniował  pozytywnie  zamiar  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Stefana  kardynała
Wyszyńskiego w Jabłońskich z dniem 31 sierpnia 2021 r. Zgodnie z art. 89 ust. 3 ustawy z
dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe (t.j. Dz. U. z 2020r. poz. 910, poz. 1378; z 2021 r.
poz.  4):  „3.  Szkoła  lub  placówka  publiczna  prowadzona  przez  jednostkę  samorządu
terytorialnego może zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty
[…]”. 

Przytoczone wyżej argumenty przemawiają za nieuwzględnieniem postulatu petycji.


